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S L O V O    S T A R O S T K Y
Vážení spoluobčané!
Na prahu léta 2017 přináší 

další číslo Štěpánovinek nepře-
berné množství informací o dění  
ve Štěpánově. Mým úkolem je 
nejen hodnotit, co se podařilo, 
ale ráda bych slyšela i názory ob-
čanů, kterým se něco nelíbí, mají 
třeba nápad, jak ledacos zlepšit. 
Takovým vývojem prošel třeba 
nápad s čokoládou s vyobraze-
ním Štěpánova na obalu. S ná-
padem přišla za mnou paní Jana 
z městečka a nasměrovala mě,  
na koho se obrátit, abychom si 
nakonec pochutnali na exkluziv-
ním výrobku, který je už v pro-
deji ve štěpánovském COOPu a 
brzy bude k mání i v kanceláři 
úřadu městyse. Sice to nějakou 
dobu trvalo, ale z výsledku mám 
radost a věřím, že milovníci hoř-

ké čokolády neodolají. Pokud bu-
dete přemýšlet o vhodném drob-
ném dárku, čokoláda se bude 
určitě hodit. Děkuji za dobrý ná-
pad paní Janě a Lidušce z Coopu  
za spolupráci při prodeji. Dík 
patří také výrobci - firmě Car-
la spol. s r.o. ze Dvora Králové  
nad Labem – za kvalitní čokoládu 
a vkusně zpracovaný obal. Však až 
ochutnáte, jistě mi dáte za pravdu.

Kdo se pohybuje po Štěpánově, 
určitě si všiml, že budova úřa-
du je v prvním patře prázdná  
a v plné rekonstrukci. Léta uží-
vání kancelářských prostor již 
způsobily zastaralost vybavení, 
nevyhovující uspořádání a přetí-
žení starých elektroinstalací. Pro-
bíhající oprava byla tedy pojata  
z gruntu. Byly již otlučeny všech-
ny omítky stropů a zdí, odstra-

něny byly původní podlahy kan-
celáře a předsíně v patře. Právě 
jsou prováděny elektroinstalač-
ní práce, byly zatepleny stropy.  
V nejbližších dnech nás čeká omí-
tání stropů, zdí a vylití nových 
podlah, mezitím ještě bude v ce-
lém 1. patře nainstalováno nové 
ústřední topení. Poté již přijdou 
na řadu nové dveře a malování. 
V kanceláři bude umístěna nová 
kuchyňka. V předsíni v prvním 
patře vznikne nově matriční kan-
celář, ve které je třeba zajistit dis-
krétnost při šetření matričních 
událostí. Na tuto opravu budeme 
čerpat dotaci z Programu obno-
vy venkova Vysočiny ve výši 120 
tisíc Kč. Z rozpočtu městyse při-
spějeme zhruba částkou 750 tisíc 
Kč. Rozsah prací je velice rozsáh-
lý, ale věřím, že na konci rekon-

strukce budou kanceláře sloužit 
našim občanům v co nejširším 
rozsahu a zaměstnankyně úřa-
du, které pro naše občany a celý 
městys svědomitě pracují, budou 
mít příjemné pracovní prostředí. 

V souvislosti s opravou kan-
celáří musela být posunuta pre-
zentace výstavy „Šikovné štěpá-
novské ručičky“, která měla být 
tento týden zahájena v zasedací 
místnosti úřadu. Protože však 
ještě alespoň dva měsíce bude 
zasedací místnost obsazena 
kancelářemi úřadu, bude výsta-
va připravena na konci prázd-
nin. Zájemci o výstavu svých 
výrobků či děl nechť se přihlásí  
v těchto dnech v kanceláři úřadu, 
kde budou zaevidováni a jejich 
díla budou přebírána na výstavu

(pokračování na str. 3)

V sobotu 24. 6. bylo oficiálně 
zahájeno Štěpánovské kulturní 
léto (ŠtěKuLe). Pro všechny, kdo 
měli chuť se bavit a zpříjemnit 
si parné sobotní odpoledne, byl 
přichystán program na zahradě 
bývalé mateřské školy. Příjem-
né prostředí poskytlo zázemí  
i letošnímu ročníku, který byl se-
staven tradičním i netradičním 
programem. Po úvodním slo-
vu paní starostky zazpívali žáci  

z pěveckého sboru Labyrint. 
Velká nemocnost a nepří-
tomnost dětí nebyla znát 
na pěveckém vystoupení  
a následně ani na vystou-
pení národopisného soubo-
ru Borověnka. Netradičně 
jsme letos pozvali kouzel-
níka pana Karla Pomahače. 

Ten dokázal přítomné ohromit, 
překvapit a především pobavit. 
Své vystoupení zakončil výrobou 
balónkových zvířátek pro všech-
ny zúčastněné děti. Na zahradě 
se tak objevili pejsci, kočky, myši, 
žirafy, opice, koníci a další za-
jímavosti. Po 16. hodině jsme se 
už mohli odevzdat malebným tó-
nům cimbálovky s překvapivým 
názvem Špunt. Zacinkala i nejed-

na skle-
nička při 
o c h u t -
n á v c e 
S e d l e c -
kých vín. 
Po celou 
d o b u 
pro g r a-
mu si 
m o h l i 
návštěv-
n í c i 
zakoupit řadu pěkných výrob-
ků v rámci jarmarku – košíky, 
háčkované hračky, spoustu nád-
herných šperků a jiných umě-
leckých skvostů a pohodové 
prostředí dokresloval i stánek se 
zbožím s tématikou z Provence. 

Štěpánovské kulturní léto po-
kračuje i o prázdninách. Sleduj-
te podrobný program a přede-
vším se přijďte zúčastnit. Přeji 
Vám všem pěkné letní měsíce. 

Stanislava Kubíková

 Ště pá novské   k u lt u r n í   lé to   z a č a lo    Š T Ě K U L E  2 017
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Výpis  z  usnesení  zastupitelstva  městyse
Usnesení č. 16/2017

ze zasedání Zastupitelstva městyse Štěpánov nad Svratkou konaného 
dne 20. června 2017 v 18 hodin v přísálí Kulturního domu 

ve Štěpánově nad Svratkou

Zastupitelstvo městyse Štěpánov nad Svratkou:

       BERE NA VĚDOMÍ: 
- zprávu o činnosti rady městyse 
- zprávu o činnosti výborů a komisí
- zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření městyse Štěpánov  
nad Svratkou za rok 2016

       SCHVALUJE:
- návrhovou komisi ve složení D. Vícha, S. Čuprová
 pro: 12  proti: 0  zdržel se: 0
- zapisovatele: Mgr. Alenu Boháčovou
 pro: 12  proti: 0  zdržel se: 0
- ověřovatele zápisu: Z. Čupr, Mgr. S. Kubíková  
 pro:  12  proti: 0  zdržel se: 0
- zařazení nových bodů programu:
- bod č. 14: 
- Dodatek smlouvy s BVK o nájmu majetku a provozování vodovo-
du pro veřejnou potřebu pro obec Štěpánov nad Svratkou
- bod č. 15:
- Nabídka prodeje pozemku parc. č. 589/2 v k. ú. Štěpánov  
nad Svratkou
 pro: 12  proti: 0  zdržel se: 0
- celoroční hospodaření městyse a závěrečný účet městyse Štěpánov 
nad Svratkou za rok 2016 včetně zprávy o výsledku přezkoumání hos-
podaření městyse Štěpánov nad Svratkou, IČ: 00295558 za rok 2016 
bez výhrad
 pro: 12  proti: 0  zdržel se: 0
- Účetní závěrku městyse Štěpánov nad Svratkou za rok 2016 
 pro: 12  proti: 0  zdržel se: 0
- Žádost o zřízení spádového školského obvodu pro MŠ a ZŠ pro obce 
Ujčov a Koroužné vydáním obecně závazné vyhlášky, která bude vy-
dána Městysem Štěpánov nad Svratkou po uzavření dohody s oběma 
obcemi
 pro: 12  proti: 0  zdržel se: 0
- Smlouvu o věcném břemeni č.: NM-014330041169/001k dokončené 
akci: „Borovec, stavební úpravy VN, TS, NN“ 
 pro: 12  proti: 0  zdržel se: 0
- Úpravu ceníku městyse Štěpánov nad Svratkou na rok 2017 – stano-
vuje cenu za prodej reklamní čokolády za 30,- Kč včetně DPH a půjče-
ní pivních setů za 50 Kč + DPH
 pro: 12   proti: 0  zdržel se: 0
- Střednědobý výhled rozpočtu 2018 – 2020 rozšířený o záměr čerpání 
dlouhodobého úvěru na zateplení KD
 pro: 12   proti: 0  zdržel se: 0
- Rozpočtová opatření č. 4,5/2017
 pro: 12  proti: 0  zdržel se: 0
- Dodatek smlouvy s BVK o nájmu majetku a provozování vodovodu 
pro veřejnou potřebu pro obec Štěpánov nad Svratkou 
Cena pronajatého majetku činí celkem: 8.004.505,- Kč
 pro: 12   proti: 0  zdržel se: 0
- Nabídku prodeje pozemku parc. č. 589/2 v k.ú. Štěpánov nad Svrat-
kou   
 pro: 12  proti: 0  zdržel se: 0

      NESCHVALUJE:

- prodej obecních pozemků parcelní čísla. 546/3 a 546/1 v k. ú. Štěpá-
nov nad Svratkou Janu Havlíčkovi
- finanční příspěvek  Asociaci rodičů a přátel zdravotně postižených 
dětí v ČR z.s.o.

       UKLÁDÁ:
- starostce městyse jednat s majitelem pozemku parc. č. 589/ 2 v k. ú. 
Štěpánov nad Svratkou o ceně

Zapsala Mgr. Alena Boháčová

S P OL E Č E N SK Á
    K RON I K A

Narozené děti: 
 Magdaléna Pregetová
 Martin Krejčí

Významné životní jubileum oslaví v měsících 
červenec - září 2017:

Valachová Miloslava Brázda Stanislav
Ostrá Anna  Mokrý Josef
Jurková Bohumila Vrzalová Věra
Jakubec Břetislav  Novotný Miroslav
Čuprová Růžena  Lukášková Anna
Hlaváčková Marie Elčknerová Ivana
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D E N   Z E M Ě

Vítání občánků proběhlo ve středu 5. dubna 2017 v obřadní síni 
úřadu městyse. Přivítali jsme nové občánky: Huberta Vrzala, 
Václava Kobzu, Lukáše Pospíchala a Adélu Peňásovou

Oslavy Dne Země jsme ve Ště-
pánově pojali úklidově. V sobo-
tu 22. dubna jsme se sešli před 
úřadem městyse, rozdělili se  
do menších skupinek a rozmysleli 
úklidový plán, aby byla obsáhnu-

ta co největší 
část vesnice 
a jejího oko-
lí. Radost 
jsme měli 
také z účasti. 
I přes velmi 
prom ě n l i vé 
počasí dora-
zilo zhruba 
15 nadšenců. 
Odpad se tří-
dil na plasty  
a směsný. 

Pytlů se sesbíralo opravdu dost 
a občas jsme se nestačili divit,  
co někteří dokáží vyhodit jen tak 
do přírody.                           

Stanislava Kubíková
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S L O V O    S T A R O S T K Y (pokračování ze str. 1)

až po 15. srpnu 2017. Děkujeme 
všem za pochopení! Dosud se 
přihlásilo deset vystavovatelů  
se širokou škálou zajímavých vý-
robků, vyzývám i ty, kteří dosud 
s vystavením vlastních děl váhají, 
ať překonají ostych a k výstavě 
se přihlásí. Někdy netušíme, jací 
„šikulíci“ mezi námi žijí, a co 
všechno dokážou vyrobit nebo 
vytvořit. Výstava bude otevřena 
v zasedací místnosti od konce 
prázdnin po celé září. Pokud 
by někdo nabízel své výrobky  
k prodeji, je možné k nim připojit 
i cenu. Moc se těším na bohatou 
přehlídku štěpánovské tvorby, 
která se začíná slibně rýsovat  
a určitě řadu z nás příjemně pře-
kvapí.   

Všechny nás potěšila zpráva, 
že jsme uspěli se žádostí o dotaci 
na zateplení budovy kulturního 
domu s restaurací a penzionem 
Hodůnka. Z celkových nákladů 
projektu cca 7 milionů Kč, máme 
přislíbeno 40% uznatelných ná-
kladů. Kulturní dům projde zá-
sadní proměnou – vyměněna bu-
dou všechna okna, dveře, budou 
zatepleny stropy celé budovy, od-
izolována podlaha sálu. Vzhled 
změní i vstupní část do kultur-
ního domu, která bude zastře-
šena polykarbonátovou stříškou  
s předsunutým novým vstupem. 
Přestavbu potřebuje střecha pří-
stavby, která bude nově zbudo-
vána, zateplena, aby nedocházelo  
ke kondenzaci vlhkosti v prosto-
ru šatny. V plánu je i rekonstruk-
ce sociálního zařízení, které je již 
ve velmi špatném stavu. Vzhle-

dem k vysokým finančním ná-
kladům rozhodlo Zastupitelstvo 
městyse o čerpání výhodného 
úvěru z MŽP na uznatelné nákla-
dy projektu, které však musí hra-
dit městys. Úvěr bude nasmlou-

ván na 10 let s fixním úrokem 
ve výši 0,45%. Tato skutečnost 
nám dovolí realizovat projekt 
najednou. Zatím předpokládáme 
zahájení prací v říjnu 2017 (po 
hodové zábavě) a ukončení prací 
plánujeme do června 2018. Vě-
řím, že se vše podaří uskutečnit 

tak, jak je naplánováno a budeme 
užívat kulturní dům s restaurací 
a penzionem v novém, příjem-
ném „hávu“ a podlaha v sále se 
už nebude vzdouvat, jako mořská 
hladina.

Do chvíle, kdy píši tyto řádky, 
nevím, zda jsme získali dotaci  
na zbudování chodníku od mapy 
k železárnám, nicméně veřejné 
osvětlení budoucího chodníku 
bude v nejbližší době zbudováno. 
Doufám, že i chodník se stane 
konečně realizovanou stavbou, 

na kterou všichni netrpělivě již 
tolik let čekáme. 

V souvislosti se silnicemi jste 
jistě zaznamenali nové dopravní 
značky na místních komunika-
cích. Byly instalovány na základě 
pasportu místních komunikací 
a měly by pomáhat ve stále se 
rozvíjejícím silničním provozu. 
V plánu je ještě osazení dvou 
dopravních zrcadel v části Malá 
Olešnička – při výjezdu od ryb-
níka a na křižovatce do Vrtěžíře. 
Další dopravní značky budou 
osazeny ještě KSÚS a ŘSD.

Olešnička v současné době 
prochází rekonstrukcí elektric-
kého vedení. Vyzývám vlastní-
ky nemovitostí, kteří budou mít 
elektrickou přípojku uloženou  
v zemi, mohou požádat náš úřad 
o pomoc při uložení kabelu KTV. 
Žádosti budou řešeny během 
probíhajících prací, po ukonče-
ní rekonstrukce nebude možné  
za výhodných podmínek do země 
kabel KTV uložit. Pokud byste 
tedy zájem o uložení kabelu měli, 
kontaktujte přímo mě na telefonu 
566 560 532 nebo 724 181 887.

V nejbližší době bude zaháje-
no Štěpánovské kulturní léto, 
je připravena celá škála různo-
rodých kulturních akcí, na které 
vás všechny srdečně zvu. Přeji 
nám všem, abychom se setkávali 
a užívali si nejkrásnější období 
roku a načerpali energii a sílu, až 
se zase přihlásí podzimní plíska-
nice. 

Léto budiž pochváleno!
Šárka Kunčíková,
starostka městyse

Sobotní odpoledne 8. dub-
na bylo ve Štěpánově naplně-
né akcemi. Od 13 hodin začaly 
Velikonoční dílničky s Ivetou  
a Bárou Hoškovými. Lidé, kteří 
sem zamířili, si mohli vyrobit 
velikonoční dekoraci, podívat se, 
jak se plete pomlázka. Mrskačky 

nakonec pletli nejen chlapci, ale 
svoji zručnost vyzkoušela i děv-
čata. Každý, kdo přišel, měl jeden 
drobný úkol – udělat výzdobu 
také na štěpánovskou kraslici, 
která každoročně zdobí naše ná-
městíčko. 

Plynule se pak mohlo navázat 
dalším kulturním progra-
mem a tím bylo představe-
ní vírského Ochotnického 
divadelního spolku Víři-
na - Rozpaky zubaře Sva-
topluka Nováka. Vskutku 
vydařenou komedii Ka-
zimíra Lupince a Sonyi 
Štemberové nacvičili 
divadelníci se svolením 
Velmi Amatérského Diva-

dla Kladno. 
Šlo o hru, 
která vtáh-
la do dění 
také diváka.  
V určitých 
okamžicích 
d o s l o v a , 
p r o t o ž e  
na zubař-
ské křeslo 
byla vy-
zvána paní 
Kunčíková, 
pan Vícha a také paní Brázdová. 
Mimo to sami diváci hlasovali, 
jak se bude dále příběh vyvíjet. 
Ostříleným ochotníkům dě-
kujeme za skvělý zážitek, ústa  

od ucha k uchu po celou dobu 
představení a ať se jim nadále 
daří v jejich činnosti.

Stanislava Kubíková

T voř ení i  návštěva zuba ř e v jeden den
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Den rodin spojen s hmyzí výpravou

V sobotu 20. května jsme se 
zapojili do oslav Dne rodiny, 
který připadá na 15. května. 
Zkusili jsme propojit vycházku  
ke studánce U Jeřábku s výpra-
vou za hmyzími kamarády. 

Propojení obou akcí se oprav-
du vydařilo. Sice nám nesvítilo 

s l u n c e 
nad hla-
vou, což 
působilo 
s m u t e k 
p ř e d e -
v š í m 
n a š e m u 
s k v ě l é -
mu prů-
v o d c i , 
p a n u 
K ř i v a -
n o v i  

z o. p. s. Chaloupky. My to brali 
tak, že alespoň neprší. I když jsme 
dle jeho slov mohli za slunce vi-
dět mnohem víc z hmyzího světa 
- např. velmi vzácného modráska 
černoskvrnného, který se vysky-
tuje jen na několika málo místech 
ČR a údolí naší řeky je mu pro-

spěšné. Nakonec nás i tak pohl-
tilo hledání drobných tvorečků  
a radovali jsme se z každého 
úlovku, který jsme samozřejmě 
po výkladu pana Křivana hned 
vraceli zpět do přírody. Našemu 
oku tak neunikla např. krásná 
samička cvrčka polního, řada 
nosatců, mandelinek, sekáčů, 
mravenců, pavouků. Za zmínku 
stojí také slunéčko veliké, které je 
u nás největším druhem 
slunéček. Žije na jehlična-
tých stromech a nejčastěji 
se živí mšicemi. Poznáte 
ho podle kresby na krov-
kách – velké tmavé pun-
tíky se světlým okrajem. 
Několik jmen bylo velmi 
poutavých a pro laiky  
do toho dne neznámých 
jako např. maloočka sma-

ragdová, běžník kopretinový, 
svižník polní, pěnodějka. 

Prošli jsme území luk, lesa  
i částí kolem potoka a každá ob-
last měla svoje typické obyvatele. 
Došli jsme až ke studánce U Je-
řábku, zde jsme ještě chvíli sdí-
leli své dojmy. Nakonec jsme se  
s příjemnými zážitky rozešli kaž-
dý svou cestou.

Stanislava Kubíková

ZPRÁVIČKY OD ŽEN

Blíží se prázdniny a doba do-
volených, čas odpočinku. V na-
šem spolku ale zahálet nebude-
me! Plaviáda, kterou si, doufám, 
30. června nenecháte uniknout, 
sice ukončí první pololetí, ale 
my už plánujeme září. Chtěly by-
chom se opět rozloučit s prázd-
ninami, vyrazit na rodinný výlet 
(místo a čas upřesníme) a letos 
mimořádně stihnout ještě módní 
přehlídku před zahájením oprav 
KD. Představy už máme, držíme 
si palce k jejich uskutečnění. 

Kromě činnosti ve Štěpánově, 

máme také povinnosti v rámci 
celého ČSŽ. Jsme jednou ze 13 
základních organizací v našem 
okrese, o „ papírování“ a „schů-
zování“ se u nás starají většinou 
Marta Bubeníková a Ladislava 
Císařová, kterým patří naše díky. 
Potěšilo nás, že Laďka byla na 
dubnové konferenci zvolena mís-
topředsedkyní okresní rady. Gra-
tulujeme a zároveň přejeme, aby 
těch povinností měla co nejméně.

Nejen ženám pak přejeme 
krásné a bezstarostné léto.

                          Lenka Malá

REJ ČARODĚJNIC

Nevím, která z našich čaroděj-
nic se stará o krásné počasí, ale 
opět jí letos musíme poděkovat! 
Zaříkávadlo bude asi tajné, ale 
tajemstvím není, že štěpánovské 
čarodějnice nebývají ty prastaré 
ošklivé babice zlé povahy s kap-
sami plnými hadů, žab a ostatní 
havěti. Naopak! Na koupališti se 
i letos sešly veselé dobromyslné 
osůbky a pro děti vymýšlely zá-
bavné hry s odměnami. Zatímco 
za dávných dob bylo pálení ča-
rodějnic způsobem, jak ochránit 

úrodu před nečistými silami, 
naše pálení čarodějnic má přinést 
dobrou náladu a vykouzlit úsměv 
na tváři našich nejmenších.  
I když se tedy nelétalo na koště-
ti, pohybu bylo plno - na trávě, 
v prázdném koupališti, kolem 
ohně a večer i na parketu...

Rej čarodějnic se tedy povedl, 
jménem všech čarodějnic děkuji 
za snahu všem organizátorům  
a těším se příští rok! 

Lenka Malá

PODĚKOVÁNÍ
  

        Děkujeme všem za podporu sbírky 
Český den proti rakovině.

Nákupem žlutých kvítků jste letos přispěli 
částkou 9.031,- Kč.    

Ještě jednou veliké díky!!!
ČSŽ Štěpánov nad Svratkou 

 ZA  KVĚTINAMI
Krásný slunečný květnový den,
čeká nás výlet žlutým autobusem.
První zastávku v Šebrově máme,
záhonky s květy hned obléháme.
Nádherné barvy, výběr tak veliký,
postupně plníme nákupní košíky.

Marně však pan řidič na nás čeká,
stojíme jako sloup, bouřka nás leká.
Jedni u toalet, druzí u pokladny,
mokrý totiž nechce být žádný...
Přečkáme déšť a veliké kroupy...
A hurá na nákup do firmy Koupý!

Po výběru květů a dobré svačině
zastavíme ještě ve Lhotě Rapotině.
Nacpat vše do busu, to trochu vázne,
jen naše peněženky zdají se prázdné.
Výlet za květinami je tedy za námi! LM
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ŠTĚPÁNOVŠTÍ  RODÁCI  A  OSOBNOSTI

22.  FRANTIŠEK  PAULUS 
(4. 6. 1900 Úhřetice u Chrudimi – 14. 4. 1988 Štěpánov)

Františka Pauluse znaly ge-
nerace lidí jako zručného ka-
meníka, vedoucího ujčovského 
kamenolomu, amatérského ma-
líře a sochaře. Když podnikatel 
Kunc přišel z Chrudimi těžit 
mramor do lesu Ochoza, vzal 
si Pauluse s sebou. Ten se usadil  
s manželkou v nedalekém Uj-
čově.

František Paulus brzy prove-
dl sochařské práce na pomníku 
padlým v Ujčově (1929), kde vy-
tvořil reliéf Hradčan, pod ním 
vojenskou helmu a srp překří-
žený kladivem. Opravil přitom  
i sousední Boží muku s obrazy 
sv. Antonína a Floriána.

Ve stejném roce vytvořil z uj-

čovského mramoru 
pomník s postavou 
legionáře a vyzlace-
ným státním zna-
kem v Dolním Čepí. 
Stával původně před 
domem č. 9, v roce 
1956 byl přemístěn 
na kraj obce k silnici 
do Nedvědice.

V roce 1937 vy-
tvořil pan Paulus 

ještě mramorové pomníky pad-
lým v Lískovci a ve Vrtěžíři. Na-
vrhl a zhotovil i pamětní desku 
k 50. výročí vzniku KSČ, která 
i s Leninovou hlavou „zdobila“ 
čp. 14 na náměstí v letech 1971 
– 1993.

Vytvořil třeba i mramorový 
kříž na památku tragicky ze-
mřelého Václava Ostrého (1940 
– 1948) v Lískovci, jenž zahy-
nul po manipulaci s granátem. 
František Paulus se stal auto-
rem možná až stovek náhrobků  
na hřbitovech ve Štěpánově  
a širším okolí a zapsal se tak  
do srdcí zdejších občanů. Ze-
mřel u své dcery ve Štěpánově.

Hynek Jurman

„zenTanglování“ s paní Irenou

O Zentanglích jste už ve Ště-
pánovinkách jistě četli, jedná se 
o staré známé bezmyšlenkovité 
čmárání na okraj sešitu při nud-
né přednášce nebo na útržek pa-
píru při nekončícím telefonátu. 
Koho by napadlo, že právě vy-
tváří umělecké dílo? Na umění 
povýšila tato relaxační technika 
díky Ricku Robertsovi a Marii 
Thomasové, kteří jí dali určitý 
řád.

Kolébkou Zentangle je Ameri-
ka, kde jsou pořádány nejrůznější 
semináře, workshopy a meziná-
rodní sjezdy všech nadšenců tan-
glování. I my ve Štěpánově jsme 
měli možnost se seznámit s origi-
nálním Zentanglem. Přímo 
z Ameriky nám jej přijela 
představit certifikovaná lek-
torka paní Irena Lesner. 

29. 3. 2017 se konal v za-
sedací místnosti městyse 
čtyřhodinový kurz. Nejdří-
ve jsme se dozvěděli něco 
o historii, tu paní Irena 
doplnila zážitky ze semi-
nářů se zakladateli. Pou-
tavé bylo i její vyprávění  

o zkušenostech při pořá-
dání vlastních kurzů. Poté 
jsme se již pustili do samot-
ného tvoření. Ačkoli zadá-
ní vzorů bylo vždy jednot-
né, každý zúčastněný jej 
pojal po svém. Tanglování 
pohltilo všechny natolik, 
že přestali vnímat čas…  
A právě to je smyslem to-
hoto kreslení, zapomenout  

na starosti běžných dnů a nechat 
se unášet vlastní fantazií. Dokon-
ce i ten, který má pocit, že není 
umělecky nadaný, je schopen 
spojením jednoduchých tvarů 
vytvořit krásný a originální ob-
rázek.  

Strávili jsme příjemné odpole-
dne a všichni doufáme, že se nám 
podaří zorganizovat i další setká-
ní s paní Irenou.

Na co se ale můžeme těšit ur-
čitě, jsou naše pravidelná měsíční 
„Zensetkání“ s paní Janou Hře-
bíčkovou, která nás po prázdni-
nové pauze přivítá s novými vzo-
ry.             Barbara Hošková

Zpěvákům z dětského pěveckého sboru Labyrint se zalíbila 
ústřední melodie pohádky Anděl Páně II. Zdařilou nahrávku Mod-
litby zaslali panu režisérovi  Jiřímu Strachovi, který všechny zpě-
váky odměnil trikem s hlavními postavami Uriášem a Petronelem. 
Děkujeme!           Eva Čepičková

Labyrint a Anděl Páně II.

OPĚT  VÝSTAVA  V  ZÁSKALÍ
Akademická malířka Jaromíra Knoblochová bude o prázdninách 
opět vystavovat a prodávat své obrazy v Galerii Na Staré hospodě 
v Záskalí u Štěpánova. Čeká ji už 25. sezona. Obrázky všech mož-
ných žánrů a technik si můžete nejen prohlédnout, ale i zakoupit  
za výhodné ceny. Otevřeno bude každý víkend od 8. – 9. července 
do 19. – 20. srpna 2017 vždy od 10:00 do 18:00 hodin.       -HJ-

Žáci prvního stupně naší školy 
se sešli v podvečer  23. 6., aby si 
připomněli tradice svatojánské 
noci. Akce byla součástí projektu 
Hmyzí kamarádi  a podpořena 
Krajem Vysočina.

Po příchodu a nezbytném po-
učení následovaly hry na hmy-
zí téma. Děti se rozdělily na 3 
skupiny a mohly začít soutěžit.  
Ve trojicích běhaly jako šestinozí 
brouci, vytvářely hmyzí příšerky, 
nasávaly „nektar“ sosáky, snažily 
se zapíchnout sosáček do úzkého 
květu jako čmeláci a řešily hmyzí 
pexeso.

Poté následoval svatojánský 
oheň s vyprávěním o tradicích, 
zpíváním při kytaře a nezbytným 
opékáním špekáčků.

Svatojánská noc je nejen sym-
bolem léta, nejdelších dní v roce, 

ale svůj název od ní získaly také 
světlušky - svatojánští broučci. 
Součástí naší akce tak bylo i po-
vídání o světluškách a zkoumání 
toho, jak mohou svítit. Paní uči-
telka Ondrová připravila tajemné 
pokusy se světlem, kdy jsme se 
přesvědčili, že v přírodě svítí ne-
jen světlušky, ale třeba i větvičky 
jírovce.

Následovala noční vycházka  
k řece, kdy jsme s napětím oče-
kávali, jestli se světlušky objeví.  
A opravdu.  Několik svatoján-
ských broučků nám na cestu za-
svítilo. 

A pak už jsme skočili do spacá-
ků ve školní tělocvičně a těšili se 
nejen na slíbenou snídani – roh-
lík s nutelou, ale také na rodiče.

Bohumila Blechová

Svatojánská noc na školní zahradě 



strana 6

Žáci ZŠ a MŠ jsou vedeni k še-
trnému chování k přírodě a také 
k odpovědnosti za vyprodukova-
né odpadky. 

Ve škole je trvale umístěn 
červený kontejner na vyřazené 
drobné elektro spotřebiče a sta-
ré baterie, ve třídách jsou mod-
ré bedny na papírový odpad,  
na chodbách pak koše na plasty. 

Žáci 9. ročníku se zúčastnili   
v rámci akce "Ukliďme svět, 

ukliďme Česko" sběru odpadků 
kolem silnice směrem na Korou-
žné. 

K této příležitosti vytvořili vel-
ký propagační plakát, který zís-
kal ve fotosoutěži v našem kraji 
pěkné druhé místo. Za odměnu 
dostali mezinárodní identifikač-
ní karty mládeže EYCA, které 
umožňují čerpat slevy v různých 
oblasech života.

Eva Ondrová

V tomto roce se uskutečnil již 
sedmý ročník celostátního Týd-
ne čtení dětem, který se koná 
každoročně v termínu od 1.  
do 7. června. Slavnostní zaháje-
ní proběhlo 29. května ve Žďáru 
nad Sázavou, kam jsme se vydali 
se žáky osmého a devátého roč-
níku. Dopoledním programem 
nás provázel herec a moderátor 
Lukáš Hejlík, který v závěru akce 
představil v rámci scénického 
čtení LiStOVáNí knihu Usain 

Bolt: Můj příběh, tedy životo-
pis nejrychlejšího muže plane-
ty. Ze své knihy předčítala také 
spisovatelka Klára Smolíková  
a zazpívali herci z brněnského di-
vadla Slunečnice. Kromě nových 
zážitků si každý účastník odnesl 
domů knihu jako dárek. Věřím 
tedy, že tato zdařilá akce splnila 
svůj účel, přivedla děti do kon-
taktu s knihou a snad i mnohé  
ke čtení motivovala.

Iva Ostrá

Sedmý Týden čtení dětem

Projekt Hmyzí kamarádi 
Jak už jste se měli možnost 

dozvědět v minulém čísle Štěpá-
novinek, byla i letos štěpánovská 
škola úspěšná se žádostí o finan-
ce z Fondu Vysočiny - tentokrát  
s projektem Hmyzí kamará-
di, který na naší škole proběhl  
v prvním pololetí roku 2017. Jeho 
hlavním motivem bylo poznává-
ní hmyzích obyvatel naší přírody. 

Po návštěvě brněnské Lipky 
následovalo bližší seznamování 
se s Ferdou Mravencem a jeho ka-
marády z knížek. S jarním poča-
sím jsme opět vyrazili na exkurze 
a do přírody.

23. 3. navštívili žáci 6. a 7.roč-
níku Horní Krupou, kde je čekal 
program zaměřený na třídění od-
padu Dědictví budoucím genera-
cím. Součástí programu byla také 
výroba recyklovaného papíru.

29. března vyrazily děti z prv-
ního stupně ZŠ a z MŠ do údolí 
Chlébského potoka. Jednotlivé 
skupinky dětí zvolily trasu dle 
svých sil a schopností a užily si 
krásného slunečného dne upro-
střed přírodní rezervace, kde nás 
čekala záplava krásných bledulí. 

21. duben byl Dnem Země.  
V tento den se celá škola věno-
vala tématu odpadů a jejich tří-
dění. Zabývali jsme se i tím, jak 
lze odpad dále využít. Vznikly 
tak krásné výrobky pro výstavu.  
Na stanovištích jsme soutěžili 
také v úkolech souvisejících s le-
sem, přičemž jsme využili mate-
riálů z Krabic jehličí zapůjčených 

z ekologického centra Rezekví-
tek.

Zároveň jsme vyhlásili soutěž 
tříd ve sběru papíru, která vy-
vrcholila v týdnu od 22. května. 
Vybrali jsme rekordní 4 tuny 
starého papíru a zachránili tak 
51 stromů. Nejlepší třídy získaly 
odměnu - pochutnaly si na zmrz-
lině.

Od 16. května do konce června 
probíhala v prvním patře ško-
ly výstava prací žáků, kde jsme 
představili malá umělecká dílka 
z odpadových materiálů i naše 
projektové aktivity.

Na 18. května jsme do školy po-
zvali starostku městyse paní Šár-
ku Kunčíkovou a pana Tomáše 
Krejčího z neziskové organizace 
Studentský  klub  Bystřicko  z.s., 
aby starší žáky školy i veřejnost 
seznámili s tím, jak bychom měli 
nakládat s odpady i s konkrétní 
situací v našich obcích. Žáci se 
dozvěděli, co se u nás s odpady 
děje, kam se vozí a kde se zpraco-
vávají. A také, že úplně  nejlepší 
je množství námi vytvořeného 
odpadu minimalizovat.

 20. května jsme spo-
lečně s úřadem městyse 
uspořádali vycházku s od-
borníkem - entomologem 
panem Křivanem. Akce se 
uskutečnila u příležitos-
ti Dne rodin a přečtete si  
o ní v dalším článku.

Další z exkurzí následo-
vala 23. května, kdy se děti 
z MŠ a žáci 1. a 2. ročníku 
zúčastnili programu o.p.s. 

Chaloupky Za posledním vlkem. 
Program se uskutečnil v areálu 
Koníkova a jeho hlavním cílem 
bylo ukázat dětem, co všechno 
můžeme v přírodě najít a zkou-
mat, jak poznám, která zvířátka 
v lese žijí. Objevili jsme také pa-
mátník Broučků Jana Karafiáta. 
A protože Broučci byli další kni-
hou, kterou jsme v rámci pro-

jektu četli, zastavili jsme se také  
v jimramovském muzeu, kde je 
výstava věnovaná právě této kni-
ze a jejímu autorovi.

V našich projektech intenzivně 
spolupracujeme také s Lesy ČR  
v rámcí lesní pedagogiky.  
I v tomto roce jsme se díky Le-
sům ČR  zúčastnili dvou akcí ur-
čených dětem. 

26. května jsme se žáky 4., 5.  
a 6. ročníku vyrazili na nedvědic-
kou Myslivnu, kde byl lesáky při-
praven bohatý soutěžní program 
pro žáky z okolních škol - děti  
na stanovištích plnily úkoly sou-
visejících s lesem, prací v lese  
i tím, co les člověku nabízí. 

Pro žáky 1. - 3. ročníku a také 
děti z MŠ připravil pan Lanča  
z Lesů ČR program přímo v are-
álu naší školy. Děti si měly mož-
nost prohlédnout kunu, pohladit 
poštolku, zkoumat srnčí a jelení 
parohy, poznávat druhy dřeva  
a mnoho dalšího.

P o s l e d n í  
z našich výjezd-
ních programů 
byla návštěva  
na Krátké  
(8. 6.), kde sídlí 
pobočka o.p.s. 
C h a l o u p k y  
a kde se žáci 3. 
- 5. ročníku zú-
častnili progra-
mu Hmyzí ro-
dina. Program 

byl rozdělen na dvě části. V prv-
ní z nich děti lovily a zkoumaly 
drobné živočichy žijící na louce  
a v lese. Opatrně prováděly jejich 
odchyt, pomocí klíčů a publikací 
se snažily určit jejich druh a ně-
které i namalovaly. Ve druhé čás-
ti se centrem zájmu dětí stal ryb-
ník a jeho malí obyvatelé. Žáci 
lovili v rybníčku a opět se snažili 
identifikovat nalezené živočichy. 
Dvě děti si dokonce vyzkoušely 
nedobrovolnou koupel. Na závěr 
obdržely děti materiál k výrobě 
vlastního hmyzího kamaráda  
a vydaly se na cestu domů.

Projekt Hmyzí kamarádi jsme 
uzavřeli Svatojánskou nocí s 
přespáním ve školní tělocvičně,  
o které se můžete dočíst v dalším 
článku.

Projekt je podpořen Krajem 
Vysočina.

Za ZŠ Štěpánov 
Bohumila Blechová, 

koordinátorka projektu



Americká kamna

Štěpánovská slévárna pro-
dukovala v různých obdobích  

i kamnovou litinu a snad nejslav-
nější byla tzv. americká kamna. 
Nežije už mezi námi mnoho pa-
mětníků jejich výroby a kolem 
těchto kamen se vyskytuje něko-
lik mýtů. Nejčastějším bývá, že 
se tato kamna vyvážela přes oce-
án do Ameriky a místní patrioti 
se často domnívali, že americká 
kamna byla doménou právě zá-
vodu ve Štěpánově.

Skutečnost je však právě opač-
ná. Americká kamna s niklova-
ným nápisem „American Hea-
ting“ (tedy „Americké vytápění“) 
mezi dvířky a popelníkem při-
šla do Evropy právě z Ameriky. 
Byla na koks či antracit a dalo se 
jimi vytopit několik místností, 
takže se jim později přezdívalo 
„první ústřední topení“. Mohla  
za to jejich důmyslná konstrukce.  
Ta spočívala v tom, že po roz-

topení se uzavřela komínová 
záklopka a horké plyny se pouš-
těly do dutého dna kamen, kudy 
prošly a až poté byly odvedeny  
do komína.

Zde je nutno podotknout, že 
dobrých výsledků dosahovala  
i jiná kamna vyráběna ve ště-
pánovských železárnách. Ame-
rická kamna byla celolitinová, 
stáložárná a násypná. Měla slí-
dová okénka a bohaté niklování.  
Ve Štěpánově v té době také byla 
niklárna v provozu.

Tato mimořádná kamna mohli 
naši předkové poprvé spatřit na 
Jubilejní zemské výstavě v Praze 
v roce 1891. Už o dva roky pozdě-
ji je dovážel Ing. Miroslav Stöhr  
do Čech i celé monarchie. Lev-
nější než dovoz však byla výroba 
přímo u nás, takže se zde „ame-
rická kamna“ začala vyrábět. 

V roce 1925 je nabízela pražská 
firma American Heating, vzápětí 
i firmy Harding, Oceanian, Co-
lumbian, Hastings, Bosko a také 
železárny ve Štěpánově.

Konec výroby amerických ka-
men u nás nastal po druhé světo-
vé válce, kdy komunisté rozhodli, 
že pro domácnosti musí stačit 
hnědé uhlí, což je pro tato kamna 
palivo naprosto nevhodné. Koks 
a antracit byly určeny pouze  
pro továrny a školy. 

I v dnešní firmě Železárny Ště-
pánov jsou jako vzácný exponát 
umístěna tzv. „americká kamna“. 
Odkazují na bohatou sléváren-
skou tradici v našem městečku  
a dokládají šikovnost zdejších 
dělníků.

Hynek Jurman
Foto: Josef Jurman
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AKTUÁLNĚ  Z  MATEŘSKÉ  ŠKOLY
Přinášíme několik řádků  

z dění v mateřské škole. 
Dětský karneval
Bezesporu největší akcí tohoto 

období byl karneval, který již tra-
dičně pořádáme za spoluúčasti 
rodičů. Chtěli bychom poděkovat 
především sponzorům. Děkuje-
me také všem rodičům, kteří se 
do karnevalového dění zapojili. 
Radostné tváře dětí na sále doka-
zují každý rok, že má tato oběta-
vost nás dospěláků smysl. Záro-
veň karneval zajišťuje finanční 
podporu na další školní rok  
pro všechny děti. 

Exkurze do železáren
19. května jsme byli pozváni  

na exkurzi do Železáren Ště-
pánov, s. r. o. Děti mohly vidět 
pracovní proces – velké pece, 
kam se odlévá litina, lakovnu či 
zpracovnu hliníku. Měly radost, 
že vidí své rodinné příslušníky 

při práci a velkým zážitkem byla  
i prohlídka kamionu. Každý si 
pak odnesl drobný dárek a od 
vedení jsme dostali ještě finanční 
obnos na školní výlet.

Školní výlet
Ten byl velkou událostí. Na-

vštívili jsme Lužánky – středisko 
volného času v Brně. Děti obdi-
vovaly exotická zvířata a kvě-
tiny. Zážitkem pak byla plavba  
po přehradě parníkem. Počasí 
bylo nádherné, nedošlo k žád-
nému zranění a děti jely domů 
nadšené. 

Celoroční zapojení do pro-
jektu ZŠ Hmyzí kamarádi nás 
přivedlo do programu Za po-
sledním vlkem. Dále jsme děti 
vzali na exkurzi do včelína. Pří-
rodě jsme se věnovali intenzivně 
také ve Dnech pro Zemi, kdy 
jsme čistili naše okolí a povídali 
si o ochraně planety. Také jsme 

zasadili na školní 
zahradě dvě jab-
loně. Poutavá byla 
pro děti návště-
va Chlébského  
s kvetoucími ble-
dulemi. Přírodě 
byl věnován také 
program společ-
nosti Zayferus  
a program s pra-
covníky Lesy ČR 
na školním hři-
šti. Z kulturních aktivit jsme 
se zapojili do Vítání občánků. 
Navštívili jsme divadelní před-
stavení – koncert ZUŠ, pohádku 
O Šípkové Růžence či Fišpán-
ská jablíčka. 10. května proběhl 
zápis dětí do nového školního 
roku.

Slavili jsme Mezinárodní den 
dětí a zajímavým zpestřením 
bylo i focení na školní zahradě 

nebo návštěva pana kuchaře  
na oběd, který připravoval spo-
lečně s našimi paními kuchař-
kami. 

Nyní činnosti směřujeme  
na závěr školního roku, k prázd-
ninám a radosti z letních měsíců. 
Bližší informace o dění v MŠ na-
jdete na www.zsstep.cz. Přejeme 
příjemné léto nejen dětem.

           ŠTĚPÁNOVSKÉ  PERLIČKY  -  10                            Hynek  Jurman
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Těsně před závěrem fotbalové 
sezony 2016/17 nemůže skon-
čit „A“ tým hůře než na osmém 
místě I. B třídy krajské soutěže. 
Vzhledem k počátečním problé-
mům lze toto umístění hodnotit 
kladně. Podařilo se udržet v I. B 
třídě, což je úspěch. Po odcho-
du některých hráčů se mužstvo 
semklo a až na výjimky podalo 
v zápasech dobré výkony. Pro 
příští sezonu je nutno mužstvo 
posílit dvěma až třemi hráči  
a za předpokladu, že všichni hrá-
či ze současného kádru zůstanou 
pohromadě, by se mohlo hrát  
ve středu tabulky. Po skončení 
sezony končí rovněž trenér „A“ 
týmu pan Ivo Jílek. Výbor čeká 
nelehká práce – v letní přestávce 

sehnat náhradu na pozici trené-
ra. Věříme, že se podaří vyřešit 
všechny problémy do začátku 
sezony 2017/18 a mužstvo bude 
bojovat o střed tabulky.

Samostatnou kapitolou je fot-
balový „B“ tým. Před začátkem 
sezony 2016/17 jsme uvažovali, 
zda „B“ tým přihlásit do základní 
skupiny fotbalové třídy. Po kon-
zultaci s v úvahu přicházejícími 
hráči pro „B“ tým jsme nakonec 
základní třídu přihlásili. Hráči 
však po neúspěšných výkonech 
postupně mužstvo opouštěli  
a v průběhu sezony nastaly velké 
problémy se sestavením potřebné 
jedenáctky. Proto jsme nakonec 
usoudili, že pro příští sezonu 
2017/18 „B“ tým do soutěže ne-

přihlásíme. Rozhodnutí zatím 
není konečné a může být ještě 
změněno po rozhovoru s hráči, 
kteří se nezúčastnili posledního 
utkání základní soutěže.

Na závěr bych se rád zmínil  
o mládežnické kopané. V okres-
ním přeboru máme přihlášené 
starší žáky. Po dohodě s Nedvě-
dicí si starší žáci, kteří na to vý-
konnostně mají, zahrají krajské 
soutěže v dresu Nedvědice. Jedná 
se o asi 3 - 4 žáky. Zbývající žáčci 
hrají okresní přebor ve Štěpáno-
vě. Vzhledem k tomu, že nejlepší 
žáci hrají v Nedvědici, odpoví-
dají výsledky starších žáků této 
skutečnosti. Jejich umístění je  
na konci tabulky. S Nedvědicí 
máme dohodu, že po uplynutí žá-

kovského věku se zapůjčení hráči 
vrátí z Nedvědice zpět.

Zabývali jsme se také otázkou 
založení dorostu. Po několika 
jednáních jsme usoudili, že pro 
malý počet hráčů dorost nezalo-
žíme a budeme jednat s okolní-
mi oddíly, aby dorostenci hráli  
za jiný oddíl.

Máme založenou rovněž pří-
pravku. V té trénují žáčci do 10 
let. V současné době je v příprav-
ce přihlášeno 15 hráčů. Nyní 
probíhá jednání, zda přípravku 
přihlásíme do soutěže. Konečné 
rozhodnutí bude známo v nej-
bližší době.

Miloš Havelka

FK  ŽELEZÁRNY  ŠTĚPÁNOV

Vzpomínka mě vrací 
k mé první hodině jógy 
pro cvičence ve Štěpá-
nově. Začínalo se cvičit  
ve třídě a psal se rok 2001. 
V té době bylo zasazeno 
semínko, aby z této akce 
vyrostlo poupě. Někdo 
nás za ty roky opustil, 
možná ze zdravotních důvodů, 
nebo si našli jiný druh pohybu. 
Potřeby a možnosti každého  
z nás jsou odlišné, ale vždy je 
podstatné umět rozpoznat, co si 
žádá naše tělo, aby bylo do vyso-
kého věku soběstačné.

Mám radost, že do hodin jógy 
přijíždějí ženy i z okolních vesnic, 
ale také pánové si k nám našli ces-
tu. Muži rádi sportují - hrají fot-
bal, jezdí na kole apod. Při těchto 
sportech se svaly velmi zkracují  
a pak jsou náchylnější na zranění. 
Praktikování jógových asán (po-
zic) a práce s dechem jsou nejlepší 

prevencí proti těmto zraněním.
Jóga přináší do života více kli-

du a vnitřní vyrovnanosti, zna-
mená vzkřísit nebo regenerovat, 
dovolit si uvolnění, zastavení  
a protažení, je to možnost, kte-
rou každý máme. Ideální věk pro 
cvičení jógy je ten, kdy si uvědo-
míme, že chceme něco pro sebe 
udělat. Poznávání nových lidí  
a přátelství je víc než prospěšné. 
Proto opět v září 2017 zahájíme 
už 16. sezonu. Ať se to poupě roz-
kvete.

Prožijte léto ve zdraví a radosti.
Marta Skoumalová

NIKDY NENÍ POZDĚ ZAČÍT S JÓGOUHasičské soutěže

Dne 17. 6. se uskutečnily hned 
dvě hasičské soutěže. První se 
konala v Kunštátě, kam jsme byli 
pozváni na Festival přípravek. 
Týmů bylo 15 a naše „mrňata“ 
se umístila na krásném 5. místě 
s časem 35 s. Děti si po soutěži 
mohly vyzkoušet jízdu na čtyř-
kolce, střelbu z luku, skákací 
hrady, ale také měly možnost na-
hlédnout do sanitního vozu, kde 
si vyzkoušely první pomoc. 

Hned po vyhlášení jsme se pře-
sunuli na další závody, tentokrát 
v Koroužném, kde se čekalo už 
jen na naše „mrňata“, která do-

slova jen vyskočila z vozu a běžela 
soutěžit. Následoval požární útok 
našich hasiček a hasičů. Týmy si 
vedly velmi dobře, ženy se umís-
tily na 1. a muži na 2. a 5. místě. 
V Koroužném také závodily dal-
ší dva týmy, mladších a starších 
žáků, kteří si za své skvělé výkony 
zasloužily krásná druhá místa. 

Ze závodů si naši hasiči odvezli 
medaile, poháry ale hlavně dob-
rou náladu.

Simona Hrubešová

Pasování na čtenáře
Dne 16. května jsme přivíta-

li ve škole nejen prvňáčky, ale  
i jejich rodiče, aby se přesvědčili 

o tom, jak se jejich děti naučily 
číst. Všechny děti krásně přečet-
ly svoji část textu a paní starost-
ka Šárka Kunčíková, pan ředitel 

Jiří Dufek i paní zástup-
kyně Dáša Kameníková 
pak pasovali prvňáčky na 
čtenáře. Na závěr druhá-
ci prvňáčkům vypomohli   
s krátkým kulturním vy-
stoupením.

Bohumila Blechová

Plánované akce
1. 7.   Pouťová zábava SDH Štěpánov
8. 7.   IV. ročník Štěpánovské lávky
20. - 23. 7.  Letní kino
5. 8.   10. ročník turnaje trojic v nohejbalu 
2. 9.   Rozloučení s prázdninami 
16. 9.   Hry bez hranic 
Podrobnější informace sledujte na plakátech 
                                           a na štěpánovských webových stránkách!


